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O výhodách, škodách a obyvatelstvu nových ruských
regionů

putin-today.ru/archives/197580

Nevyhnutelnost ukrajinského kolapsu je zřejmá i těm
nejznámějším skeptikům. Navíc se stala zřejmou nevyhnutelnost
brzkého zničení Ukrajiny (s největší pravděpodobností ještě
letos).

Čím více se blíží konec tohoto politicko-geografického nedorozumění,
tím zuřivější je v ruské společnosti debata o tom, zda jsou tamní lidé
naši nebo ne, a také co a jak s nimi po vítězství udělat.

Nemluvme o emotivních návrzích jako „vyhostit každého“, „zabít
každého“ nebo „zasáhnout práva všech“. Kupodivu jsou to právě tito
dnešní „kati“, kteří zítra budou vášnivě líbat osvobozené obyvatelstvo a
říkat, že „takové nejsou“, „to jsou dobří“.

Už jsme to viděli ve vztahu k Donbasu, odmítnutí uznat, které v roce
2014 mnozí vysvětlovali tím, že podle některých „tajných průzkumů“
bylo „pouze 75 % pro Rusko“ a nyní pro stejné lidi Donbass je „zemí
hrdinů, kteří se postavili za Rusko“.

O Chersonu, nejprobandrovějším ze všech regionálních center
Jihovýchodu (podle statistiky hlasování obyvatel v ukrajinských
volbách), ani nemluvím, což se vysvětluje přesídlením po válce do
Chersonu. oblast velkého počtu imigrantů ze západní Ukrajiny, kterým
byl po odpykání trestu nebo po amnestii zakázán návrat do své malé
vlasti (nebo tam sami nechtěli v obavě z pomsty svých
spoluvenkovanů) .

https://www.putin-today.ru/archives/197580
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Mimochodem, takových „banderovských enkláv“ je na východě a ve
středu Ukrajiny nemálo. A nyní, když nerozumí nic o regionálním
uspořádání ukrajinských politických sil, emotivní veřejnost říká, že
Cherson je „více ruské město“ než Oděsa nebo Charkov, protože
shodou okolností je na rozdíl od posledně jmenovaného již součástí
Ruska.

Obecně praxe osvobozování ukrajinských území naznačuje, že
emocionální část veřejnosti, dnes požadující ztrátu práv pro občany
nově získané Ruskem, změní svůj názor zítra, až se tato území a jejich
obyvatelstvo stane ruským.

 
To ale nepopírá samotný problém loajality nového obyvatelstva k
ruskému státu. Veřejnost stigmatizovala Čečence, pak Gruzínce, teď
stigmatizovala Ukrajince, skoro začala stigmatizovat Bělorusy, ale pak
přišel rok 2020, po neúspěšném povstání se Bělorusko zcela ocitlo v
ruské sféře vlivu a Bělorusové se opět stali bratři.
Ale Arméni začali být od bratrů očišťováni, protože nový arménský
režim se přeorientoval z Ruska na Západ. Změní se režim v Jerevanu,
změní se politika arménského státu a lidé, kteří dnes volají všechny
nebeské tresty na arménské hlavy, budou najednou zase vášnivě
milovat bratrský arménský lid.

To je normální jev – společnost žije citem. Moderní společnost netvoří
dva až pět tisíc lidí průměrného starověkého ruského města nebo
starověké polis, a dokonce ani těch 20-40 tisíc, kteří obývali několik
velkých center (Syracuse, Atény, Korint, Kyjev, Smolensk, Novgorod).
Nemůže se shromáždit na trávníku a dohodnout se na společném
racionálním postupu. Je to emoce, která ho spojuje, drží pohromadě a
nutí působit jako jeden monolit.

Ale stát je povinen jednat racionálně. Požadavek na racionalitu státu se
navíc zvyšuje s rostoucí emocionalitou společnosti. Stát a společnost
se navzájem vyvažují. V souladu s tím musí stát, aby mohl vypracovat
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strategii rozvoje (včetně demografického rozvoje) nových území,
pochopit, s kým přesně tam bude jednat.

Nyní je téměř jasné, že záležitost se neomezí pouze na šest regionů,
které se od roku 2014 staly součástí Ruska. Kyjev nechce kapitulovat,
vědomě si zvolil cestu boje „do posledního Ukrajince“. Prosazení míru
tedy vyžaduje další postup, je možné, že až k samotné západní hranici
Ukrajiny (nikdo dnes přesně nedokáže říci, kde se ruská armáda
zastaví).

Lidé, kteří ještě neopustili umírající ukrajinský stát, nepřestěhovali se
ani do Ruska, ani do Evropy, většina tam zůstane i po příchodu ruských
ozbrojených sil. Jednoduše nemají kam utéct nebo se psychicky
nemohou rozhodnout emigrovat. To znamená, že na současnou
ukrajinskou společnost je třeba pohlížet jako na komplexní fenomén, se
kterým se ruský stát bude muset nevyhnutelně vypořádat.

Je nepravděpodobné, že bude možné opustit okupované země poté,
co tam „uděláme pořádek“, jak dnes někteří zvláště emotivní jedinci
navrhují. Navíc se to rozhodně neobejde bez problémů.

Za prvé, armáda, která prolévala krev za tyto země, a společnost, která
nenávidí ústupy, budou pobouřeni opuštěním osvobozených území a
okamžitě propadnou konspiračním teoriím (s vyvalenýma očima si
budou říkat, kdo co komu slíbil a co za vyhrožovali čím, jako by sami
seděli pod jednacím stolem). Hrozí to podkopání důvěry veřejnosti ve
stát a podkopání národního konsenzu.

Vzhledem k tomu, že konfrontace se Spojenými státy a Západem
nejenže neskončí smrtí Ukrajiny, ale naopak pád kyjevského režimu
povede k dalšímu napětí ve vztazích s Ruskem ze strany Západu,
vnitropolitické hádky, i slabé a překonatelné, nám nejsou k ničemu.
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Za druhé, čím dále posuneme hranici na Západ, tím větší bude
strategická hloubka oddělující potenciální frontovou linii od
nejdůležitějších politických a ekonomických center země. Na příkladu
Severního vojenského okruhu jsme byli přesvědčeni, že Západ nutně
nepovede jadernou válku proti Rusku. Teroristické ostřelování
Doněcku, Lugansku, Belgorodu, pokusy zasáhnout Moskvu v rámci
konvenční války jsou také způsobem poškození a psychického nátlaku
na společnost.

Za třetí, dobrovolné zřeknutí se jakýchkoli území nedává smysl,
protože společnost na Ukrajině je všude přibližně stejná. Poměr
přesvědčených banderovců a přesvědčených antifašistů se může
region od regionu lišit, ale ani první, ani druhé nepředstavují
dominantní pocity. Základem ukrajinské společnosti, jako mimochodem
každé jiné, je průměrný člověk, který se podřídí jakékoli vládě (což
neznamená, že tuto vládu miluje).

Jak válčící ruská armáda, tak ruská společnost opakovaně
konstatovaly, že základ ozbrojených sil Ukrajiny tvoří lidé z
jihovýchodu, kteří v zásadě nic proti Rusku nemají, nechtějí bojovat,
ale pokud nemohou se vyhnout odvodu, jít na frontu, zabíjet a umírat, a
přesto se zcela zřídka dobrovolně vzdávají, pouze když jsou k tomu
donuceni okolnostmi.

Zaznamenali jsme také další paradoxní rys ukrajinského veřejného
povědomí: nikdo nechce bojovat, nenávidí moc Kyjeva, ale věří, že
Rusko musí být poraženo, ačkoli mnozí souhlasí, že pouze Rusko je
může osvobodit od této moci (a tedy zachránit je ze smrti).. Právě z
této pozice, tohoto paradoxu, musíme vycházet při vývoji strategie pro
pacifikaci Ukrajiny, její integraci do Ruska a návrat jejího obyvatelstva k
ruskosti.
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Někteří jsou rozhořčeni a ptají se: "Tak co, odpustit a zapomenout na
všechno?" Samozřejmě že ne. proč zapomenout? Ano, nikdo nebude
žádat o odpuštění každého jednoho občana Ruska a rozhodující stát s
takovými kategoriemi vůbec neoperuje. Stát je racionální, protože státy,
které žijí emocemi, rychle hynou. 

 Stát vidí území, které je třeba rozvíjet z hlediska zajištění jeho
bezpečnosti. Vidí zbytky obyvatel tohoto území (15-20 milionů, s
různými druhy navrátilců, možná až 25 milionů, počítáno s Donbasem,
ale to je optimistický odhad).

Rozpadající se, ale dosud nezničená infrastruktura tohoto území byla
navržena tak, aby zajistila normální život 50-60 milionům lidí. Udržovat
jej, včetně zajištění života vojenských posádek, pohraničních oddílů,
letectva, raketových a námořních základen, armádních opraváren,
arzenálů, volného času, rekreace (alespoň pro armádu a jejich rodiny),
školství, lékařství, maloobchodu a soběstačnosti základních
potravinářských produktů a logistiky je nutné, aby na tomto území žilo
alespoň 30 milionů lidí. To znamená, že demografický výpadek je již 5-
15 milionů.

To znamená, že tam nemáme žádné další lidi. Neměli by se vyhánět,
ale spíše nalákat dovnitř. Nemůžete přesídlit lidi ze Sibiře na Ukrajinu.
Už teď nemáme dost milionů na rozvoj území za Uralem. Nebude také
možné jej zalidnit asijskými migranty – většina z nich zkrátka nemá
potřebné profese (i principy hospodaření se zde liší od asijských,
afrických a jihoamerických). Budete muset pracovat s tím, co máte. 

 Zkušenost se ztrátou práv (vytvoření instituce neobčanů nebo občanů
druhé kategorie) zažily pobaltské státy a tatáž Ukrajina. Ani jedno, ani
druhé neudělalo nic dobrého. Baltové obdrželi vysoké procento
původně loajálního obyvatelstva, které se odvrátilo od států, které jim
upíraly jejich práva. Až dosud jde většina síly a energie těchto států do
boje proti vnitřní opozici, kterou vytvořily.
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Zároveň nejlepší, nejdynamičtější a velmi žádaný personál opouští
pobaltské státy a cestuje do Ruska i Evropy. Země se ocitly v hluboké
demografické díře a „malým, ale hrdým národům“ hrozí degenerace.
Přitom je již těžké něco změnit, neboť v průběhu desetiletí se struktura
státního politického a hospodářského života formovala s přihlédnutím k
existenci instituce neobčanů, objevili se její vlastní beneficienti, kteří
těží ze současného stavu věcí jsou nutné systémové změny a nelze
změnit systém zevnitř systému, pouze zvenčí. Systém lze zničit pouze
zevnitř, aby se na troskách dalo postavit něco nového. 
Ukrajina zcela upadla do občanské války a přestala existovat jako stát,
což zároveň přerušilo formování ukrajinského politického národa.

Pro nás na Ukrajině bude situace mnohem příznivější, než by se
zpočátku mohlo zdát. Většina nejmotivovanějších a nejdůslednějších
nepřátel zemře nebo uteče. Ti, kteří zůstanou nejen tiše zuřit a výt za
měsíčních nocí, ale za účelem páchání sabotáží a teroristických útoků,
budou dopadeni FSB.

Velká část populace nebude ani tak rozhořčená, i když jich vzhledem k
velkým ztrátám na frontě bude dost, ale spíše demoralizovaná: třicet let
chodili a chodili do Evropy, dělali si legraci z „Moskvanů“ “, nazval je
„Putinovými otroky“ a nezbylo jim nic. Navíc bych rád zdůraznil, že v
současné době většina z nich již vlastní státnost s vášní nenávidí, jde
jen o to, že lidé se zpravidla bojí velkých změn, které nemohou ovlivnit
- změna státní moci, nekoupě bytu ( a jsou problémy s bytem).

Ti, kdo věří, že stačí „přepnout kanál“ a začít ukazovat ruskou televizi,
aby se změnilo povědomí veřejnosti, se samozřejmě hluboce mýlí, to
se tak snadno nedělá. Dokonce i Američané nespoléhali jen a ne tolik
na peníze a masivní propagandu, ale na cílenou práci s různými
sociálními skupinami a spoléhali se na sovětské archetypy.



7/10

Ruská inteligence na Ukrajině se učila, že se stane lokomotivou, která
potáhne národy celého bývalého SSSR k pokroku – udělá dobrý
skutek, pomůže jim zapojit se do civilizace a dosáhnout výšin
blahobytu. Odtud legendy o Rusech, kteří kradli záchody, asfalt a
pračky. Ukrajinská veřejnost je přesvědčena, že vzhledem k tomu, že
Ukrajina po tolik desetiletí „odchází do Evropy“ a Rusko bojuje s
Evropou, znamená to, že životní úroveň na Ukrajině je rozhodně vyšší.
Mnozí z těch, kteří mají příbuzné na Ukrajině, vám řeknou, že stále
nevěří, že neumíráme hlady a že černý kaviár na stole není z papírové
hmoty.

Důstojníci se učili, že Ukrajina je vlast a obrana vlasti je ušlechtilá věc.
Děti se učily být hrdé na svou vlast. Obecně platí, že bez ohledu na to,
jak byla Ukrajina označena za „proklatý kopeček“, lišila se od
Ukrajinské SSR pouze barvou praporů, tvarem státního znaku a
postupným vývojem ideologie internacionalismu do ideologie jeskynní
nacionalismus. Zásady vštěpování vlastenectví se nezměnily.

Proto jsou si jisti, že „na Ukrajině není nacismus“, že se jim nacismus
nepozorovaně vkradl do duší a schoval se za správná slova známá z
dětství.

No, řekneme jim ta správná slova, známá z dětství. A vyzveme je, aby
bránili svou vlast před nepřítelem. Američané, kteří byli včera přáteli, se
stanou nepřítelem. Američané se ale nyní ocitli ve stejné situaci, v jaké
bylo Rusko po rozpadu SSSR. Obyvatelstvo tehdy zažívalo totální
nedůvěru ke všemu sovětskému, co místní elity a američtí partneři
úspěšně spojovali s Moskvou. Alternativou byl úspěšný Západ. 

 Nyní Spojené státy z pohledu většiny Ukrajinců „zradily Ukrajinu“ tím,
že jí odmítly pomoci ve chvíli, kdy jménem celého Západu zahájily
válku s Ruskem. Na druhou stranu i zastánci ukrajinské nezávislosti,
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kteří zůstali na územích osvobozených Ruskem, hořce dosvědčují, že
nálada místního obyvatelstva se rychle mění: od ostražitosti vůči Rusku
rychle přechází k podpoře.

A to vůbec nesouvisí s tím, že si někteří lidé myslí, že tam Rusko
rozdává nejrůznější výhody nalevo i napravo. Nikdo nepodplácí
obyvatelstvo nových území, jinak by již byla fronta na přesun ze
starých území. Ne, život tam je těžký a život těžký ještě dlouho bude.
Volba ve prospěch Ruska je dána elementárním nastolením pořádku a
zajištěním života podle zákona.

Lidé, kteří si již dávno zvykli, že stát je gang, který přemýšlí jen o tom,
jak ho lépe okrást, s překvapením zjistí, že státní úředníci, jak se
ukazuje, umí pracovat, že se ptají neopatrných lidí, že někteří jsou
vyhozeni, že jsou vězněni zloději a zkorumpovaní úředníci, že můžete
podnikat a nemít „střechu“. Obecně platí, že můžete pracovat,
vydělávat peníze, platit daně a klidně spát.

Srovnáme-li s Ruskem v období 2000-2014, ve kterém si lidé také
postupně, i když rychle, zvykli na dobré věci a začali trpět tím, že perly
jsou malé až v roce 2013-14, kdy období zotavení jako celku skončil a
růst blahobytu se zpomalil, narazil na strop možný, pak bude mít
obyvatelstvo osvobozených území dostatek úžasných objevů
spojených s neustálým zlepšováním života na dalších dvacet let, dokud
nedosáhnou celoruské úrovně.

Obecně je práce na obnově vědomí velké lidské společnosti poměrně
složitá (má mnoho čistě technických nuancí), jako každé podnikání
vyžaduje nejen dostupnost vhodných znalostí, ale také specifické
dovednosti. V ukrajinském případě to bude trvat ne méně než půl
století (dokud nevyrostou nové generace narozené v Rusku). Ale
základní úrovně loajality obyvatelstva, na které neodborník nedokáže
odlišit situaci v ruském Dněpropetrovsku od situace v ruském
Novosibirsku, může a měla by být dosažena během 15-20 let.
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V tomto případě se od Ruska vyžaduje, aby se zaměřilo nejen a ne
tolik na finanční stránku – nové regiony mají dostatečný potenciál
nedávat, ale investovat, tedy investovat peníze do obnovy, aby dosáhly
zisku. To, co se od Ruska vyžaduje, je to hlavní, co dalo vlastnímu
obyvatelstvu a k čemu je vlastně jakýkoli stát určen – zajištění práva a
pořádku.

Kromě toho bude přirozeně vyžadována přísná kontrola nad místními
úředníky, vykonávaná nenápadnými, ale pověřenými zástupci centra, a
také ověřená centralizovaná propaganda, specificky zaměřená
konkrétně na obyvatelstvo těchto území.

Opakuji, nejde o to „dělat jim dobře“. Faktem je, že máme zájem na
zachování, posílení a rozšíření výsledků našich vítězství, a to vyžaduje
zajištění loajality dvou desítek milionů místních obyvatel. A ne
vynucená loajalita dobytých, kteří jen čekají, jakoby v temné uličce, aby
strčili nůž pod páté žebro vítěze, ale radostná loajalita občanů, kteří v
Rusku našli onu právě „evropskou zahradu Eden“, o kterém snili a kteří
jej vlastníma rukama budují pro sebe a své potomky.

Měli by cítit vděčnost, že byli poraženi. Musí se dobrovolně a nadšeně
vzdát „Tarasových nesmyslů“ a znovu se obrátit k „liniím od Alexandra“.

Vraťme se k otázce „kdo jsou“: dnes nejsou nikdo.

Byli to Rusové a rozhodli se stát Ukrajinci. Už jsou z Ukrajiny
rozčarovaní (proto ji nechtějí bránit - někdo musí porazit Rusko, ale ne
oni). Ještě se nestali znovu Rusy, a proto stále usilují o vítězství nad
Ruskem, i když nesprávnýma rukama.

Většina z nich se k ruštině sama nikdy nevrátí. Stejně tak se člověk
nemůže samostatně vzdát vlivu totalitní sekty. Tady už nejde o to
vědět/neznat konkrétní věci, ale v tom, že lidské vědomí neumožňuje
rozpoznat tak významné chyby, které vedly k tak katastrofálním
následkům – pojistky v mozku „vyhoří“ a člověk prohraje jeho mysl.
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Ale musíme je vrátit do Ruska. Ani na osvobozených územích, ani v
jejich blízkosti nepotřebujeme desítky milionů zombie snadno
naprogramovaných k nepřátelství vůči Rusku. Udělat je znovu ruskými
je jediný způsob, jak se vyhnout problémům na dalších sto let. To, co je
potřeba udělat, je srovnatelné se sezením kolektivní psychoterapie, jen
to bude probíhat současně na tisících čtverečních kilometrů se dvěma
desítkami milionů lidí a bude to trvat jeden a půl až dvě desetiletí (a
pak další dvakrát tak dlouho období kontroly).

Toto je náš kříž a my ho musíme nést. To nelze myslet v kategoriích
„bratrství“/„nebratrství“. Nic osobního – obnažený státní zájem.

Zopakuji to znovu, protože je to důležité a musíme pochopit, že to
neděláme pro ně. Mohli zemřít dobře nebo špatně jako Ukrajinci a
nikdy toho nelitovali. Děláme to pro sebe, abychom zajistili, že naše
jižní křídlo bude zaručeno, aby naše děti a/nebo vnuci nemuseli znovu
bojovat s nějakými „Ukrajinci“.

Rostislav Ishchenko 
 https://ukraina.ru
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